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Svar på Klima-, Energi- og Forsyningsudvalgets spørgsmål nr. 
288 (KEF alm.del) af 3. marts 2020 stillet efter ønske fra Ida 
Auken (RV)  

Spørgsmål 

Værdien af de offentlige indkøb er på ca. 380 mia. kr. årligt, hvilket svarer til 17 
pct. af Danmarks BNP. Vil ministeren redegøre for fordelingen af de ca. 380 mia. 
kr. på henholdsvis kommuner, regioner og stat og herunder på sektorer også for-
delt på kommuner, regioner og stat? Vil ministeren give et estimat over den CO2-
udledning, som de offentlige indkøb indebærer, for hver af sektorerne og opdelt 
på henholdsvis hver enkelt kommune og region og staten? 

 

Svar 

Det samlede offentlige indkøb kan opgøres til 382,8 mia. kr. årligt, når der tages 

udgangspunkt i nationalregnskabet, jf. tabel 1.  

Tabel 1 

Offentlige indkøb, 2016-2018 (mia. kr.) 

Sektor 2016 2017 2018 

Offentlige virksomheder mv 75,9 91,3 100,5 

Kommuner 111,9 115,6 115,8 

Stat 90,1 85,5 91 

Regioner 72,3 73,6 75,4 

Total 351,2  366,9 382,8 
 

 
 
Anm.:  Offentlige indkøb defineres som summen af  ”forbrug i produktionen”og ”sociale ydelser i naturalier” og 

”investeringer i bygninger og anlæg m.m.”. Alle beløb er angivet i løbende priser.  

Kilde:  Danmarks Statistik, statistikbanken.dk, OFF3 tabel (forbrug i produktionen, sociale ydelser i naturalier og  

investeringer i bygninger og anlæg m.m). OFF14 tabel (forbrug i produktionen for henholdsvis offentlige 

selskabslignende virksomheder og offentlige selskaber).  

 

 

Det bemærkes, at opgørelsen adskiller sig fra opgørelser over fx statens samlede 

indkøb baseret på fakturadata. 
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Der er på nuværende tidspunkt ikke udarbejdet en officiel opgørelse over CO2-

udledningen ved offentlige indkøb. Finansministeriet har igangsat et tværministeri-

elt arbejde med henblik på udarbejde en sådan opgørelse, i det omfang dette er 

muligt.  

 

Med venlig hilsen 

 

Nicolai Wammen 

Finansminister 

Finansministeriet er ikke bekendt med opgørelser, som viser et mere detaljeret 

indkøbsforbrug fordelt på specifikke sektorer (her forstået som brancher) inden 

for henholdsvis stat, kommuner og regioner.  
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